

to get gold for them, would not the holder either have to pay the rate of exchange or express them there?

Hon. Mr. Rose—The notes held were legal tenders anywhere in the Dominion. Of course, if a merchant, having in his possession that which was as good as gold, chose to send to Halifax for the specie, he must incur the expense of sending it there, but there was no motive in his doing so.

Hon. J. H. Cameron asked if it was the intention of Government to press these resolutions to a vote this session.

Hon. Mr. Rose said that as no less than 8 or 10 banks were before the House asking for an extension or renewal of their charters, the Government were in such a position as to have to deal with it in one way or another. His intention was to move the House into Committee of the Whole on the resolutions on Friday next.

Hon. Mr. Dorion asked whether it was the intention of the Government to prevent any of the bank charters from being prolonged.

Hon. Mr. Rose said that all applications for prolongation of charters would go to the Committee on Banking and Commerce, and remain there until the sense of the House was taken with reference to the measure.

Hon. Mr. Wood asked what was to be done in the case of the Bank of British North America, the charter of which was placed on a different footing from that of other banks.

Hon. Mr. Rose was under the impression that all the charters expired at the same time, June 1870.

Mr. Lawson said this was not the case. Part of their circulation was under the Free Banking Act.

Hon. Mr. Holton—In the case of this bank, too, the double liability is not in their charter, it would be well if the Finance Minister would explain whether the Government meant the double liability to continue in any case.

Hon. Mr. Rose—The Government proposal is to continue the charters as they are for a period of ten years—the organization not being touched in any instance.

[Mr. Gibbs—M. Gibbs.]

lifax et qui désire les convertir en or sera obligée de payer le taux de change ou de les envoyer à Halifax?

L'honorable M. Rose: Les billets détenus sont payables partout au Canada. Bien sûr, si un marchand a en sa possession l'équivalent en or et choisit de l'envoyer à Halifax pour percevoir l'équivalent en espèces, il se charge des frais d'expédition, mais il n'y a aucune raison pour qu'il agisse ainsi.

L'honorable J. H. Cameron demande si le Gouvernement a l'intention de demander un vote à propos de ces résolutions au cours de la session.

L'honorable M. Rose déclare qu'au moins huit ou dix banques ont demandé à la Chambre l'obtention ou le renouvellement de leurs chartes, et le Gouvernement se voit dans l'obligation d'étudier cette question d'une façon ou d'une autre. L'intention du Gouvernement est de demander à la Chambre de se réunir en Comité général pour étudier, vendredi prochain, ces résolutions.

L'honorable M. Dorion demande si le Gouvernement a l'intention d'interdire le renouvellement des chartes bancaires.

L'honorable M. Rose requiert que toutes les demandes de prolongation de chartes soient présentées au Comité des Banques et du Commerce, et y demeurent jusqu'à ce que la Chambre ait exprimé son opinion à propos de cette mesure.

L'honorable M. Wood demande ce qu'il convient de faire à propos de la *Bank of British North America* dont la charte est différente de celles des autres banques

L'honorable M. Rose dit que, selon lui, toutes les chartes expiraient à la même date, à savoir juin 1870.

M. Lawson répond que tel n'est pas le cas. Une partie des fonds en circulation relèvent de la Loi sur la liberté des banques.

L'hon. M. Holton: Dans le cas de cette banque, également, la charte ne mentionne pas la double obligation; le ministre voudrait-il expliquer si le Gouvernement a l'intention de poursuivre cette double obligation?

L'hon. M. Rose: Le Gouvernement se propose de conserver les chartes telles qu'elles sont pendant 10 ans, et de ne toucher à l'organisation en aucune façon.